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� Tartu Veevärgi suur-
projekt 50+50 edeneb fir-
ma kinnitusel plaanitud 
tempos, kuid siin-seal 
lööb välja tööjõu nappus, 
kinnitavad veevärgi juha-
taja Toomas Kapp ja pro-
jektijuht Martin Zimmer.

JÜRI SAAR
jyri.saar@postimees.ee

Zimmer: Vahekokkuvõte on 
mai lõpu seisuga, siis oli teh-
tud 60 protsenti plaanitud töö-
dest ja tempo järjest tõuseb.

Maikuus ehitati 4,5 kilo-
meetrit ja seega peaks lisandu-
nud olema veel üle kahe kilo-
meetri. Praegu ehitatakse ühe-
aegselt 27 lõigus 22 tänaval. 
Riia tänaval on korraga töös 
kolm lõiku ja Staadioni täna-
val kaks lõiku.

Mitu tänavat ja lõiku on 
veel töösse minemas ehk 
kus see õudus alles ees sei-
sab?

Kapp: Narva maanteel on 
üks probleemne koht lõigus 
Staadioni-Puiestee, kus liiklus 
tuleb täielikult kinni panna. 

Seal on kanalisatsiooni re-
konstrueerimine ja kuna ehita-
ja ütleb, et muud moodi ei saa, 
siis kaevatakse see lahti ja pai-
galdatakse sinna lahkvoolne 
sadeveetorustik. 

Me vahetame ka veetoru 
ära, kui kord niikuinii lahti 

kaevatakse, ehkki see toruva-
hetus pole 50+50 projektis. In-
vesteerime sellesse arvestusega, 
et järgmised 30 aastat pole tar-
vidust veetrassi lahti kaevata.

Teine selline lõik on Jakobi 
mägi, kus sättisime ja mõtlesi-
me, et teeme osa ära enne Gau-
deamust, aga seoses arheoloo-
giliste riskidega – need võtsid 
läinud aastal tempo alla Laial 
tänaval – me Jakobi mäge tä-
nase kava järgi lahti ei kaeva. 

Räägime ehitajaga, ehk saa-
me teha no dig meetodil ehk 
võimalikult vähe kaevates. On 
võimalus, et olemasolevasse 
torusse paigaldatakse uus toru, 
selleks on mitmesuguseid mee-
todeid. Mõlemas lõigus läheb 
töö lahti juulis.

Kas praegu olete töödega 
graafikus?

Zimmer: Endiselt kehtib 
projekti lõpu tähtaeg detsem-
ber 2006. Mõnel lõigul tekib 
aeg-ajalt mahajäämus. Suur 
projekt keset suurt linna, mis 
tahab oma elu elada… 

Kõiki sündmusi ei osanud 
projekti koostamisel kaks aas-
tat tagasi ka ette näha. Nii 
muudetakse paiguti tööde jär-
jestust.

Miks tööde lõppedes kipub 
kaevendite täitmise ja üle-
asfaltimisega olema üks rist 
ja viletsus?

Kapp: Osa kohti on saanud 
paremad kui enne olid. Ilmsel-
gelt ei ole Riia tänava lõigus 

Väike kaar - Raudtee tänav as-
falt nii tasane, kui enne oli. 
Seal on ajutine asfalt ja paigad 
tuleb uuesti täita.

Kohati peab aga peatöövõt-
jat ärgitama, et ta omakorda 
alltöövõtjatega räägiks – kui 
kusagil on lõik ära kaevatud, 
kipuvad augud jääma päris pi-
kalt asfaltimata. 

Sellega pole me ise ka ra-
hul, see töö hilineb kohati vä-
ga palju. Kriitika on õigustatud 
ja sel teemal puskleme peatöö-
võtjaga.

SEE PROJEKT ON NATU-
KE VINGEM KUI KOHA-
LIK TÖÖJÕU OLUKORD 
VÕIMALDAB, KÕIK BRI-
GAADID KURDAVAD 
TÖÖJÕUPUUDUST. 

Oleme paar hooba ka välja 
mõelnud, aga kui ikka füüsili-
selt asfalteerijat võtta ei ole, 
siis... suur osa aurust läheb neil 
Narva maantee peale.

Kelle peale peaksin pahane 
olema, kui Riia tänaval en-
ne viadukti avastan, et as-
faldisse on jäänud sügav 
auk, killustikku seal enam 
pole, koht on aga tähista-
mata?

Kapp: Eks siis kohalik kae-
vaja on lohakas olnud. Meie 
nõue on, et tihedama liikluse-
ga kohtades saaksid töö katkes-
tamisel avad kaetud freespuru-

ga. Loomulikult peavad need 
kohad olema ka tähistatud.

Ja lõpuks. On laekunud kü-
simus, miks tööpäeva lõpus, 
kui tänavailt kaob tihe liik-
lus, kaovad ka ehitajad ehk 
miks ei tehta torutöid mit-
mes vahetuses, eriti suure 
liiklusega tänavail.

Zimmer: Võin kinnitada, 
et Jalaka tänaval ja ka Riia tä-
naval käib töö poolteises vahe-
tuses. On olnud ka juhtumeid, 
kus tööpäev on lõppenud sü-
daööl. See sõltub paljudest as-
jaoludest, näiteks linnaliikluse 
ümberkorraldamisest, meie 
võimalusest veetorustik sulge-
da, samuti teistest võrguhalda-
jatest.

Mingis lõigus võib töö kes-
ta kuu aega, aga ei saa eeldada, 
et inimesed kuu aega järjest 
oleksid võimelised töötama 12 
tundi iga päev. 

Kapp: Kui kaevame kanalit 
piki tänavat, on edenemine 
meetrites kohe näha. Eritehno-
loogiatega torustikku paigalda-
des ei pruugi iga augu juures 
pidevat tööd tõesti näha olla. 
Eks on õigus, et mõnes lõigus 
on töö edenenud uimaselt. Va-
hel on asi tööjõunappuses, to-
rumeeste põud on tõsine.

See projekt on natuke vin-
gem kui kohalik tööjõu olu-
kord võimaldab, kõik brigaa-
did kurdavad tööjõupuudust. 
Pole võtta töödejuhatajaid ega 
töömehi.

Kaevetööd Näituse tänaval, Näituse ja Veski tänava ristmiku lähedal. Margus Ansu

ARVAMUS

Üksikute objektide 
lõpetamise ja es-
mase asfaltkattega 

oleme pidevalt tegelnud. 
Asfalt on väga raske järele 
tulema. Inimesed saavad 
aru, et kaevatakse ja seda 
ongi vaja, aga et tööfronti 
pärast kinni ei saa, see on 
tekitanud pahameelt.

Selliseid signaale on tul-
nud nii linnarahvalt kui ka 
meie oma järelevalvelt.

Küsimus on selleski, et 
üks tänav peab olema val-
mis, et teist saaks kaeva-
ma hakata. Me ei saa päris 
šveitsi juustu teha, et kõik 
on läbi uuristatud.

Liikluskorraldus üritab 
kogu ümbersuunamist ja 
märkide paigutust koos-
kõlastada, aga on palju 
inimlikke faktoreid, mis-
tõttu mõnd märki ei võeta 
õigeaegselt maha ja järg-
misse kohta ei jõuta vahel 
õigel ajal üles panna. 

REIN 
HAAK
Tartu linna-
majanduse 
osakonna 
juhataja
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Torutöid mõjutab tööjõu nappus

LÜH IDALT

MHG juhiks 
kandideerib 
Rannu kooli 
direktor

Üks kandidaat Miina Här-
ma gümnaasiumi (MHG) 
direktori kohale on prae-
gune Rannu keskkooli di-
rektriss Karin Kütt.

Kütt sõnas, et Härma 
kooli vilistlasena tundis ta 
kohust direktori kohale 
kandideerida. 

Kandideerimisest teavi-
tas ta eile ka Rannu valla-
volikogu.

MHG direktoriks pürib 
ka kooli ajaloo ja ühiskon-
naõpetuse õpetaja Ene 
Tannberg. 

Koolidirektorite valimise 
komisjon teeb kahe kan-
didaadi vahel otsuse tule-
val teisipäeval. (TPM)

Ministeeriumi 
majamüük 
ebaõnnestus
Põllumajandusministeerium 
püüdis müüa enampakkumisel 
40 miljoni krooni suuruse alg-
hinnaga Tuglase 13 endise ho-
telli hooneosa, kuid ei saanud 
ühtki ostupakkumist.

Ministeeriumi pressiesindaja 
Diana Kõmmuse sõnul korral-
datakse korduskonkurss suve 
teisel poolel, kuid pole veel ot-
sustatud, kas ja kui palju alg-
hinda langetatakse.

Tuglase 13 paneelmajast 
kuulub riigile 82 protsenti ko-
gupinnaga üle 2800 ruutmeet-
ri. 

Sellele lisaks läheb kaubaks 
peaaegu pool hektarit maad, 
mis sihtotstarbe järgi on äri- ja 
korruselamumaa.

Maja müügi juures on aga 
konks: kogu korteriomand on 
koormatud tähtajalise üürile-
pinguga aastani 2018. (TPM)

Tartu esindus sõitis 
eile Saksamaale 
hansapäevadele
Eile sõitis Tartu delegatsioon 
eesotsas volikogu esimehe 
Aadu Mustaga Saksamaale 
Osnabrücki, kus 15.–18. juuni-
ni peetakse järjekordsed rah-
vusvahelised hansapäevad.

Tartu delegaatidena sõitsid 
lisaks Mustale Osnabrücki abi-
linnapea Jüri Sasi ja volikogu 
aseesimees Hannes Astok.

Hansapäevade kultuurikavas 
astuvad üles Tartu tsirkusestuu-
dio Fox, loomeühendus Tartu 
Pärimusteater, metsasarvemän-
gijad ja Tünnipunt. Käsitööga 
kaupleb hansalaadal naha-
kunstnik Astrid Rajalo.

Osnabrücki 26. hansapäeva-
dega tähistatakse hansaliikumi-
se 650. aastapäeva. 

Selle aasta suurüritusele, mis 
toimub moto all «Euroopa 
Osnabrückis», tuleb eeldata-
vasti kohale üle 3000 külalise, 
kes esindavad 163 hansalinna 
15 riigist. (TPM)


